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Verschiebung der Nickel-Resonanzposition nach der Deposition der Nickel-Cluster auf reiner
Ru(001) belegt die zerstörungsfreie Deposition und ist bedingt durch die Koordination der
Clusteratome untereinander und mit den Substratatomen. Durch die niedrigere Koordinierung
tritt bei den Custeratomen ein surface band narrowing des d–Bandes auf, was zu einer
dominierenden Verschiebung der Rumpfniveaus führt.
Durch Tempern schieben die Resonanzpositionen zu stabilen geometrischen Strukturen, was
ein Beleg für die Mobilität der Clustertome ist.
Bei sauerstoffvorbedeckter Oberfläche ist das d–Band der Nickel- und Eisencluster aufgrund
Wechselwirkung verbreitert, so dass eine positive dominierende Core-Level Shift stattfindet,
die grösser als die grössenabhängige Verschiebung auf reiner Oberfläche ist.

Size selected small Nickel and iron clusters were deposited on pure and oxygen precovered
Ru(001) surface with argon buffer layer. The size dependent shift of the Nickel resonance
after deposition nickel cluster on pure Ru(001) is an evidence for non destructive deposition
and is due to the coordination of the cluster atoms among each other and the substrate atoms.
Because of the lower coordination there is a surface d-band narrowing of the cluster atoms
leading to a dominant shift of the surface core levels.
Due to annealing the resonance positions shift to more stable geometric structures that is an
evidence for the mobility of the cluster atoms.
In the case of oxygen pre covered substrate the d-band of the nickel and iron clusters is
broadened so that a positive dominating core level shift occurs which is greater than the size
dependent shift in the case of the pure substrate surface.
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